防疫版本

2021文藻外語大學英語簡報比賽辦法
Rules for 2021 CELT English Presentation Contest at Wenzao 

1、 簡報主題：The Impact of Pandemics 
Presentation Theme: The Impact of Pandemics
二、主辦單位：英語教學中心

Organizer: Center for English Language Teaching

三、報名事宜 
Registration Rules and Regulations
(一)資格 Qualifications
1.文藻外語大學四技部在學學生。4-year college students at WZU 
2.具有中華民國國籍、非以英語為母語，並有正式學籍之在學學生。

ROC residents, non-English native speakers, with official student status 
3.六足歲後未曾在英語系國家居住超過六個月(含)以上者。
  Those who haven’t lived in any English-speaking countries for longer than six months after the age of six
4.六足歲後未曾在英語系國家或英語(含雙語)學校求學(含留學及交換學生)累計就讀超過六個月(含)以上者。
  Those who haven’t attended any schools (bilingual schools, including any overseas study programs or exchange student programs) or in any English-speaking countries for longer than six months after the age of six 
(二)人數 Participants
A場:一人一組。
Session A: individual work

B場:兩人一組(可跨系、跨班、跨級組隊)。
Session B: pair work (cross disciplines, cross classes, cross levels)

(三)限制 Restrictions
報名時請檢附大綱，A、B場得視大綱內容選取至多各20組參賽。
When registering, please attach your presentation outline. At most 20 pairs and 20 individual students will be selected based on their outline content.
(四)報名方式 Registration
請至本網頁附件下載報名表，連同簡報大綱電郵至wenzaoetlc@gmail.com信箱，主旨請註明：報名英語簡報比賽。
Please download the registration form (see the attached document), fill it out, and then send it along with your presentation outline to wenzaoetlc@gmail.com. The subject line should read “Presentation Contest Registration”.
四、比賽要點 Important Notes
(一)時程 Dates 
1.報名日期：即日起至110年4月21日(週三)中午12:00止。

Deadline of Registration: April 21, 2021 (Wed.) by 12:00 noon.
2.公佈參賽名單日期：110年4月28日(週三)下午5:00前。

Date for List of Participants: April 28, 2021 (Wed.) by 5:00 p.m.
3.繳交簡報檔截止日期：110年5月14日(週五)下午5:00前(逾期恕不收件)。
Deadline of Presentation File Submission: May 14, 2021 (Fri.) by 5:00 p.m. (No late submission)
電郵至wenzaoetlc@gmail.com信箱，主旨請註明簡報檔及比賽場別序號
(例:簡報檔A場1號)。

Please mail to wenzaoetlc@gmail.com with “Presentation Content File and Presentation Order” in the subject line. (e.g., PCF_A_1).
4.比賽型式：若因疫情影響無法進行上台簡報，改為由參賽者傳送影片檔進行比賽。

Presentation Venue: Due to the unexpected influence of COVID-19, all presenters will be requested to submit individual video clips to CELT.
5.寄送影片檔日期及時間：請自行錄製影片於110年5月26日(週三) 5:00 p.m.前寄送連結至中心信箱wenzaoetlc@gmail.com
Deadline for Presentation Video Submission: Please record the presentation video and email the link by 5:00 p.m. May 26, 2021 to CELT at wenzaoetlc@gmail.com
6.結果及頒獎：110年6月2日公佈。

Contest Results & Awards: Announcement will be made on June 2, 2021.
 (二)方式 Method
1.簡報時間 
Length of Presentation


(1) 每組簡報3分鐘。

   Three minutes for each presentation
2.簡報內容 
Content

(1) 學生以英文表述疫情的影響，例如:教育、經濟、政治、文化、人際關係等，展現其對主題的認知。 
The content should be related to “the impact of pandemics”, e.g., education, economy, politics, culture, and social interaction. 
(2) 參賽者需配合本競賽主題，自行擬定簡報題目，探索相關議題，自由發揮簡報內容。
Participants are allowed to name their topics on the thesis of the theme to create their presentation content.
3.每組參賽者皆需上台，非參賽者不可參與協助比賽過程。

Only registered participants are allowed to perform on the stage.
4.比賽過程不得攜帶講稿上台。

No script is allowed when giving the presentation.
(三)簡報檔 Presentation File
1.若有引用文獻，請註明詳細出處及參考資料(請參考2018年得獎作品連結https://p002.wzu.edu.tw/article/90) 
References should be properly listed if needed. (Please refer to the link of the awarded works in 2018. Please click: https://p002.wzu.edu.tw/article/90)
2.簡報內容格式以PowerPoint方式製作（請使用Office 2003/2007/2010可開啟之版本）並以英文發表。

Office PowerPoint should be used. English must be used as the medium of presentation. (Office 2003/2007/2010 version) 
(四)評分 (請參考附件—2021文藻外語大學英語簡報比賽規則)
Evaluation (Please refer to the attached document named “2021 Wenzao English Presentation Contest Rules and Regulations.)
1.英語演說技巧及應對表達能力:發音、語調、流暢度、準確性、評審問答表現等50%

Speech skills and delivery: enunciation, intonation, fluency, accuracy, interview, etc. 50% 
2.內容: 切題度、創意性、組織結構、視覺設計40%
Content: relevance, creativity, organization, visual-aids 40%
3.台風: 肢體語言、儀態、服裝10%

           Performance: gestures, postures, dress code 10% 
五、獎勵方式Awards 
 (一)A、B兩場由評審各選出前三名及佳作兩名

        Three winners and two honorary mentions are awarded from each session.
第一名

頒發3000元獎金及獎狀。

First prize    NT$3000 & award certificate
第二名

頒發1500元獎金及獎狀。

Second prize  NT$1500 & award certificate
第三名

頒發1000元獎金及獎狀。

Third prize   NT$1000 & award certificate
佳作兩名
各頒發500元獎金及獎狀。

Honorary mention: 2     NT$500 & award certificate
(二)得獎同學需代表學校參加110-111學年度校外比賽。
若得獎同學代表學校參加比賽並獲獎，中心將給予獎勵金。
All winners must represent the university and attend off-campus contests within a year. 
If the contestant(s) win(s) these off-campus awards, an extra reward will be given.
2021文藻外語大學英語簡報比賽規則

Rules for CELT 2021 English Presentation Contest 

1. 比賽規則如下 Contest Rules are as follows:
   因疫情影響無法進行上台簡報，改為由參賽者傳送影片檔進行比賽，每組簡報3分鐘。
    Due to the unexpected influence of COVID-19, all presenters will be requested to submit individual video clips to CELT.
2. 評分標準：
英語演說技巧及應對表達能力:發音、語調、流暢度、準確性、評審問答表現等50%

Speech skills and delivery: enunciation, intonation, fluency, accuracy, question response
簡報內容:切題度、創意性、組織結構、視覺設計 40%

Content: relevance, creativity, organization, visual aids 40%

台風: 肢體語言、儀態、服裝 10%

Performance: gestures, postures, dress code 10%
※遇有同分情形時，將以1.英語演說技巧及應對表達能力，2.簡報內容的得分高低順序決定名次。 
In case of a tie, the final decision will be made on the order of (1) speech skills and delivery and (2) content scoring.
3. 主辦單位：英語教學中心 
Organizer: Center for English Language Teaching
	2021文藻外語大學英語簡報比賽報名表(A場) 
Registration Form for 2021 CELT English Presentation Contest (Session A)
報名日期:     年     月     日Date of Registration: yy/mm/dd

	參賽者姓名 Name: 
	

	聯絡地址 Address :
	

	聯絡電話 Phone No. :
	

	電子信箱 E-mail address :
	

	科系 Department :


	級數(Level):


	年級 Year :



	題目名稱 (英文) Title： 



	大綱 (英文) Outline：


	報名資格：
1.文藻外語大學四技部在學學生。
  4-year college students at WZU 
2.具有中華民國國籍、非以英語為母語，並有正式學籍之在學學生。

ROC residents, non-English native speakers, with official student status 
3.六足歲後未曾在英語系國家居住超過六個月(含)以上者。

  Those who haven’t lived in any English-speaking countries for longer than six months after the age of six.
4.六足歲後未曾在英語系國家或英語(含雙語)學校求學(含留學及交換學生)累計就讀超過六個月(含)以上者。

 Those who haven’t attended any schools (bilingual schools, including any overseas study programs or exchange student programs) or in any English-speaking countries for longer than six months after the age of six.
請勾選：是 □　　否 □   

Please tick the proper box.  Yes □    No□  
參賽者簽名:____________________________Participants’ signatures: ____________________

	＊報名表收件截止日期:

請至中心網站下載報名表，填妥之後於110年4月21日(週三)中午以前電郵至wenzaoetlc@gmail.com信箱，主旨請註明: 報名英語簡報比賽。
Please download the registration form, fill it out, and then send it to wenzaoetlc@gmail.com by April 21, 2021. Write “Presentation Contest Registration” in the ‘Subject’ window. 
	指導老師姓名(需先徵求老師同意)
Instructor’s Name 
(Teacher’s agreement beforehand)

	2021文藻外語大學英語簡報比賽報名表(B場) 

Registration Form for 2021 CELT English Presentation Contest (Session B)
報名日期:     年     月     日Date of Registration: yy/mm/dd

	參賽者姓名 Names : 
	
	

	聯絡地址 Addresses :
	
	

	聯絡電話 Phone No. :
	
	

	電子信箱 E-mail address :
	
	

	科系 Department : 
	
	

	級數(Level):
	
	

	年級 Year :
	
	

	題目名稱 (英文) Title： 



	大綱 (英文) Outline：


	報名資格：
1.文藻外語大學四技部在學學生。4-year college students at WZU 

2.具有中華民國國籍、非以英語為母語，並有正式學籍之在學學生。

ROC residents, non-English native speakers, with official student status 

3.六足歲後未曾在英語系國家居住超過六個月(含)以上者。

  Those who haven’t lived in any English-speaking countries for longer than six months after the age of six.
4.六足歲後未曾在英語系國家或英語(含雙語)學校求學(含留學及交換學生)累計就讀超過六個月(含)以上者。

 Those who haven’t attended any schools (bilingual schools, including any overseas study programs or exchange student programs) or in any English-speaking countries for longer than six months after the age of six.
請勾選：是 □　　否 □   

Please tick the proper box.  Yes □    No□  
參賽者簽名:____________________________Participants’ signatures: ____________________

	＊報名表收件截止日期:

請至中心網站下載報名表，填妥之後於110年4月21日(週三)中午以前電郵至wenzaoetlc@gmail.com信箱，主旨請註明: 報名英語簡報比賽。
Please download the registration form, fill it out, and then send it to wenzaoetlc@gmail.com by April 21, 2021. Write “Presentation Contest Registration” in the ‘Subject’ window. 
	指導老師姓名(需先徵求老師同意)
Instructor’s Name 
(Teacher’s agreement beforehand)


7

